
در جلسه شورای اقتصاد انجام شد

تصویب طرح افزایش 
تولید نفت خام شرکت 

ملی نفت

در جلســه شــورای اقتصاد کلیات طرح ارائه گزارش آخرین وضعیت طرح های معرفی شده برای 
استفاده از تسهیلات مالی خارجی و همچنین طرح افزایش تولید نفت خام توسط شرکت ملی نفت 
ایران، بررســی و تصویب شد.به گزارش ایسنا، در این جلسه که به ریاست محمد مخبر، سرپرست 
ریاست جمهوری برگزار شد، رئیس دفتر رئیس جمهور، وزرای نفت، کشور، اقتصاد، تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، جهاد کشاورزی، نیرو، صنعت، معدن و تجارت، رئیس سازمان برنامه و بودجه و مسئولان 
مرتبط حضور داشتند، کلیات طرح ارائه گزارش آخرین وضعیت ۶ طرح معرفی  شده برای استفاده 
از ۵/۵ میلیارد دلار تســهیلات مالی خارجی بررسی و مصوب شد.در ادامه این جلسه طرح افزایش 
تولید نفت خام توسط شرکت ملی ایران و همچنین طرح کاهش مصرف فرآورده های نفتی بررسی، 
تصمیم گیری و مصوب شــد که طبق این طرح تولید نفت کشور از ۳.۶ میلیون بشکه به ۴ میلیون 
بشکه در روز تحت طرح ضربتی جهش تولید نفت خام کشور اجرایی می شود که با اجرای این طرح 
میزان تولید نفت خام در کشــور به میزان ۴۰۰ هزار بشــکه در روز افزایش خواهد داشت.در طرح 
افزایش تولید نفت خام توسط شرکت ملی ایران با سرمایه گذاری ۳ میلیارد دلار تنها در سال ۱۴۰۳ 
و با افزایش ۴۰۰ هزار بشــکه در روز معادل ۷ میلیارد درآمد نفتی برای کشــور محقق می شود که 
درباره این طرح در جلســه تاکید شد تا این سرمایه گذاری عظیم نفتی با اولویت مشارکت مردمی 

اجرایی و نهایی شود.

رئیس پژوهشــگاه نیرو با تاکید بر توسعه زیست بوم هوش مصنوعی در صنعت برق، 
اجرای آن را نیازمند زیر ســاخت هایی دانســت که با حمایت معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری میسر می شــود و ادامه داد: ما بدون این زیر 
ساخت ها نمی توانیم انقلاب صنعتی را همراهی کنیم و برای آن نیاز به سرمایه گذاری 
است.به گزارش ایســنا دکتر مجید عمیدپور در نخستین رویداد به کارگیری هوش 
مصنوعی در بخش تولید برق؛ تحولات و نوآوری ها که صبح امروز در محل پژوهشگاه 
نیرو برگزار شــد، ضمن تسلیت شــهادت رئیس جمهور و همراهانش، شهادت وی را 
در راســتای اجرای یکی از پروژه های حوزه انرژی دانســت و ابراز امیدواری کرد که 
مجموعه های دولتی بتوانند خدمتگذار مردم باشــند. وی پژوهشگاه نیرو را یک نهاد 
علمی وزارت نیــرو و صنعت برق توصیف کرد و افزود: توســعه فناوری های نوین از 
ماموریت های این پژوهشگاه است که حرکت در این حوزه آغاز شده ولی سرعت تغییر 
و تحولات فناوری آن چنان بالا است که لازم است ما در این حوزه ها متمرکز شویم. 
عمیدپور، با بیان اینکه فعالیت های این پژوهشگاه با همراهی دانشگاه ها در حال انجام 

است، ادامه داد: صنعت برق به عنوان مؤلفه توسعه جامعه بشری مهم است؛ از این رو 
نیاز است تا به طور جدی به آن توجه شود و در دنیا سرمایه گذاری های زیادی داشته 
است. رئیس پژوهشگاه نیرو با تاکید بر اینکه برای به کار گیری هوش مصنوعی، باید 
خود را سازگار کنیم، خاطرنشان کرد: از هوش مصنوعی با نام انقلاب چهارم صنعتی 
یاد می شــود و گــردش مالی آن تا ۲۰۳۰ بالغ بر ۲ هــزار میلیارد دلار تخمین زده 
می شود.وی چت جی پی تی، شبکه های اجتماعی چون یوتیوب و غیره، خودروهای 
خودران، ترجمه زبان ماشــینی، تبدیل صوت به متن و برعکس را از مصادیق هوش 
مصنوعی دانست و یادآور شد: ابن فناوری می تواند ما را در پایش از راه دور، افزایش 
ظرفیت و راندمان یاری کند و این اقدامی اســت که در شرکت زیمنس برای پایش و 
کنترل با استفاده از هوش مصنوعی در ابعاد وسیع اجرایی می شود.عمیدپور با تاکید بر 
توسعه زیست بوم هوش مصنوعی در صنعت برق، اجرای آن را نیازمند زیر ساخت هایی 
دانست که با حمایت معاونت علمی میسر می شود، ادامه داد: ما بدون این زیر ساخت 
ها نمی توانیم انقلاب صنعتی را همراهی کنیم و برای آن نیاز به سرمایه گذاری است.

بهادری جهرمی: شهید رئیسی 
شنیدن نظر مخالف را موجب 

پختگی کارها می دانست
ســخنگوی دولت گفت: شهید رئیسی تأکید داشت در جلسات کمیسیون های دولت 
حتماً کارشناســان مخالف موضوع مصوبه دعوت شوند.به گزارش ایسنا، علی بهادری 

جهرمی در مراســم بزرگداشت رئیس جمهوری شــهید و همراهانش که در دانشگاه 
تربیت مدرس برگزار شد، گفت: شهید رئیسی فرزند دانشگاه بود و استاد راهنمای وی 
در مقطع دکتری، آقای محقق داماد، مدیر گروه حقوق اســبق همین دانشگاه تربیت 
مدرس بود؛ ولی به خاطر روحیه ای که داشت هیچگاه نخواست این تحصیلات خود را 
مکرراً بیان کنند.وی افزود: شهید رئیسی در ابتدای انتخابش به عنوان رئیس جمهور، با 
مرحوم آقای عادل آذر که عضو هیئت علمی دانشگاه تربیت مدرس بودند، سازوکاری 
برای انتخاب اعضای دولت بنابر صلاحیت های علمی و مدیریتی طراحی کردند. مشابه 
همیــن فرآیندی که مــا برای جذب هیأت علمی داریم، در دولت طراحی شــد تا با 
مصاحبه با افراد مطرح، چند نفر به رئیس جمهوری معرفی شود و دست آخر نیز خود 

وی با مصاحبه با نفرات برتر، مسئول مربوطه را انتخاب می کرد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در پیامی شهادت آیت الله رئیسی، شهید امیرعبداللهیان و سایر شهدای خدمت را تسلیت گفت.به گزارش خبرگزاری مهر، رافائل ماریانو گروسی، 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در پیامی شهادت آیت الله رئیسی، شهید امیرعبداللهیان و سایر شهدای خدمت را تسلیت گفت.در پیام مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی 
آمده است؛ اطلاع از درگذشت غم انگیز و نابهنگام جناب آقای سید ابراهیم رئیسی رییس جمهوری اسلامی ایران، جناب آقای حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه و سایر مقامات 
محترم جمهوری اسلامی ایران حُزن آور بود. اجازه دهید به نمایندگی از آژانس بین المللی انرژی اتمی، مراتب صمیمانه ترین همدردی خود را با خانواده های آن ها، دولت و مردم ایران ابراز 
نمایم.آژانس بین المللی انرژی اتمی در چنین دوران سختی آماده همکاری بیشتر با ایران بوده و حمایت کامل خود نسبت به اطمینان از تداوم تلاش ها را مبذول می نماید. عمیق ترین 

مراتب تسلیت ما را پذیرا باشید.

www.sobh-eqtesad.ir

طی پیامی؛

رافائل گروسی شهادت آیت الله رئیسی را تسلیت گفت

info@sobh-eqtesad.ir

وزیر کار:

شهید رئیسی دیپلماسی لبخند 
و اخم را به عزت، حکمت و 

مصلحت تبدیل کرد

وزیــر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی با بیان اینکــه در دوران خدمت و فعالیت 
رئیس جمهــور شــهید، ایران به عضویت شــانگهای درآمد و بهبــود روابط با 
همســایگان با جدیت دنبال شد گفت: شهید آیت الله رئیسی خزانه خالی را با 
بدهی تحویل گرفت، اما امروز خزانه کشور بدون بدهی و دارای منابع است.به 
گزارش ایسنا، سید صولت مرتضوی در هشتمین همایش ملی کار در مجموعه 
تلاش اظهار کرد: شــهید آیت الله رئیسی دیپلماسی لبخند و اخم را به عزت، 
حکمت و مصلحت تبدیل کرد و به گونه ای در حوزه تهدیدات خارجی مقابله 
کرد که همه گزینه های روی میز مورد ادعای دشــمنان از بین رفت و مجبور 
شــدند تنها به مذاکره شــرافتمندانه تن دهند.وی افزود: در دوران خدمت و 
فعالیت ریاســت جمهوری شهید رئیســی، ایران به عضویت شانگهای درآمد 
و بهبود روابط با همســایگان با جدیت دنبال شــد.به گفته مرتضوی، حضور 
هیات های خارجی در مراسم تشییع رئیس جمهور فقید نشان از موفقیت دولت 
ســیزدهم در ارتباط گیری با کشورهای دیگر  دارد.وزیر کار تصریح کرد: دولت 
ســیزدهم خزانه خالی را با بدهی تحویل گرفت ولی امروز خزانه کشور بدون 
بدهی و دارای منابع اســت.وی در ادامه از راه اندازی کانون رسمی کارآفرینی 
در دو سال اخیر خبر داد و گفت: از اقدام معاون اشتغال وزارتخانه بابت تشکیل 
کانون های کارآفرینی تشــکر می کنیم.مرتضوی درعیــن حال جهش تولید و 
مشــارکت مردم را بن مایه جامعه کارگری و کارفرمایی دانســت و گفت: سه 
جانبه گرایی به شــرطی اســت که تصمیم ها بر خلاف زیست شرافتمندانه و 
عدالت اجتماعی نباشــد چون به ضرر ســه جانبه گرایی اســت لذا معتقدیم 
ســه جانبه گرایی نباید به معنای تک روی باشــد و باید خروجی یک تعامل 
عزتمندانه و عدالت محور را داشته باشیم.وزیر کار گفت: کارگران نور چشم ما 
هستند و حتما باید به سلامت و ایمنی و بهره وری کار و تولید و کارگر توجه 
کرد.وی با اشــاره به دیدار کارگران با مقام معظم رهبری خاطرنشان کرد: در 
دیدار رهبری ایشــان به حال کارگران اشــاره کردند و گفتند اگر حال کارگر 
خوب شــود، حال جامعه هم خوب خواهد شــد. مقام معظم رهبری فرمودند 
حال خوب راهش توسعه کارگاه و عدم تعطیلی واحدهاست.وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی بخش اعظم مشکلات مزدی در کشور را ناشی از تورم دانست و 
گفت: دولت برای مهار تورم اقدام کرد. ما مصلحت کشــور، کارفرما و کارگر را 
می خواهیم. در قانون نیز وزیر کار به عنوان رئیس شــورای عالی کار حضور 
دارد و یک جانب از ســه جانبه نیست. قانون نمی گوید که وزیر کار جهت 

گیری خاصی به یک طرف خاص داشته باشد.

رسوخ در بازار کشورهای 
همسو و همسایه ایران با 

دیپلماسی فعال انرژی در دولت 
شهید رئیسی

عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: فعال شدن دیپلماسی 
انرژی در دولت ســیزدهم با ریاســت جمهوری شهید رئیسی باعث شد که 
در بازار کشــورهای همسایه و همســو با خود رسوخ کنیم و باید این مسیر 
استمرار داشته باشــد تا بتوانیم در بازار سایر کشورها نیز رسوخ و مبادلات 
نفتی و گازی داشته باشیم.محمد طلا مظلومی عضو کمیسیون انرژی مجلس 
یازدهم شــورای اســلامی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، درباره میزان رونق 
گرفتن دیپلماسی انرژی در دولت سیزدهم به ایسنا گفت: توجه به دیپلماسی 
در تمام ابعاد و زمینه ها می تواند دستاوردهای خوبی برای کشور داشته باشد.

وی در ادامه بیان کرد: در حوزه دیپلماســی انرژی از ابتدای روی کار آمدن 
دولت ســیزدهم شاهد ابتکارات و ابداعات زیادی بودیم و این دیپلماسی در 
این دولت شتاب زیادی گرفت.مظلومی افزود: دولت در راستای فعال کردن 
دیپلماســی انرژی اقداماتی را در ارتباط با کشورهای همسو و همجوار انجام 
داد که اقدامات و تحرکات خوبی بود.این نماینده مجلس یازدهم توضیح داد: 
یکی از این اقدامات رفع مشکلات با کشور ترکمنستات، فعال کردن سوآپ 
گازی با این کشــور بود. اقدام دیگر تمدید قرارداد گاز با کشور عراق بود.وی 
افزود: یکی از مهمترین این اقدامات فعال کردن پالایشگاه های فراسرزمینی 
در کشــورهای آمریکای لاتین بود که علاوه بر انتقال نفت به این پالایشگاه 
ها شاهد انتقال دانش و فناوری شرکت های دانش بنیان نیز به این کشورها 
بودیم.این عضو کمیسیون انرژی مجلس یازدهم ادامه داد: این اقدامات انجام 
شــده در دولت سیزدهم با ریاست جمهوری شهید رئیسی برای فعال شدن 
دیپلماسی انرژی باید برای همه تشریح شود. باید این مسیر  با استفاده از تمام 
ظرفیت ها و قابلیت ها استمرار پیدا کند.وی گفت: با فعال شدن دیپلماسی 
انرژی در زمان دولت شهید رئیسی ما توانستیم در بازار کشورهای همسایه 
نفوذ کنیم و جایگزین سایر کشورها بشویم و باید این مسیر استمرار داشته 
باشــد تا بتوانیم در بازار سایر کشورها نیز رســوخ و مبادلات نفتی و گازی 

داشته باشیم.

گزیده خبر سرلشکر موسوی:

ملتایراندرانتخاباتریاستجمهوریمقابلدشمنمیایستد

کنترلنسبیرشدقیمت
مسکن

آغــاز پروازهای جده از ایران و آخرین 
مکه در  ایرانی  زائران  وضعیت 

رئیس کل بانک مرکزی از کاهش تورم نقطه به نقطه میانگین قیمت مسکن در تهران طی اردیبهشت ماه 
و کنترل نسبی رشد قیمت در کشور خبر داد.به گزارش ایسنا، طبق اعلام بانک مرکزی، محمدرضا فرزین 
- رئیس کل بانک مرکزی - در جلسه شورای عالی مسکن، اظهار کرد: تورم نقطه به نقطه میانگین قیمت 
مسکن در تهران که در اردیبهشت ماه ۱۴۰۲، حدود ۱۰۷.۲ درصد بود در اردیبهشت امسال به حدود ۱۲.۵ 
درصد رسیده که نشان دهنده کنترل نسبی رشد قیمت مسکن در کشور است. در عین حال حجم معاملات 

در اردیبهشت امسال نسبت به ماه مشابه سال گذشته.....

آزمون  ورود به  حرفه  مهندسی خوزستان 
تیرماه برگزار می شود

نانوحباب در صنعت شیلات چه 
مزیت هایی دارد؟

معاون وزیر صمت اعلام کرد

احیای١۵٠٠معدنراکددرزمان
شهید رئیسجمهور
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سرمایه گذاری، پیش نیاز توسعه هوش مصنوعی در صنعت نیرو
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گزیده خبر

حضور قالیباف و حجت 
الاسلام محسنی اژه ای در 
منزل رییس جمهور شهید

رؤسای دو قوه قضائیه و مقننه با حضور در منزل شهید رییسی، شهادت رییس دولت 
سیزدهم را به آیت الله علم الهدی و دیگر اعضای خانواده رئیس جمهور فقید تسلیت 
گفتند.به گزارش خبرگزاری مهر، محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 
ضمن حضور در منزل شهید آیت الله رئیسی، با آیت الله علم الهدی و خانواده شهید 
دیدار کردند.رئیس مجلس ضمن عرض تسلیت به خانواده رئیس جمهور شهید، با 
نقل خاطره ای از وی، گفت: شهید آیت الله رئیسی یک روز با دل شکسته می گفت، 
هیچگاه نمی خواســتم خدمت امام رضا )ع( و در جــوار او بودن را رها کنم و برای 
قوه قضائیه و یا ریاســت جمهوری به تهران بیایم.شایان ذکر است؛ حجت الاسلام 
غلامحسین محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه نیز به همراه رئیس مجلس در منزل 

شهید آیت الله رئیسی حضور یافت.

سردار شیرازی: روزنه های خوبی 
گشوده شده است

رئیس دفتر نظامی مقام معظم رهبری گفت: الحمدلله روزنه های خوبی گشوده شده 
است و ایشان - آیت الله رییسی - هم تا آخرین نفس با تمام توان در این مسیر اقدام 
کرد.به گزارش ایســنا، سردار سرتیپ محمد شیرازی در حاشیه مراسم گرامیدشت 
شهدای خدمت که در ستاد ارتش برگزار شد، گفت: شهید آیت الله رییسی عزیز و 
همراهان ایشان در مسیر نورانی و صراط مستقیم حرکت کردند.وی ادامه داد: ایشان 
نشــانه ای از ماهیت  انقلاب شکوهمند اسلامی  و نشــاندهنده راهی است که امام 
بزرگوار و امتِ پای کار اسلام، فراروی امت قرار دادند.سردار شیرازی گفت: الحمدلله 
روزنه های خوبی گشوده شده است و ایشان هم تا آخرین نفس با تمام توان در این 
مســیر اقدام کرد.خاطره امیر ایرانی از آیت الله رییسی فرمانده نیروی دریایی ارتش 
هم در حاشــیه این مراسم گفت: روایتی شنیده بودم که رئیس جمهور شهید قبل 
از انقلاب به بندرعباس رفته بود. در آنجا یک کشتی نیروی دریایی بود که نظامیان 
در آنجا استراحت می کردند. این کشتی یک سینما داشت که شهید رئیسی »مرگ 
بر شــاه« را بر عکس روی پرده ســینما می نویسد.امیر دریادار شهرام ایرانی گفت: 
سال 1400 که شهید رئیسی به بندر جاسک آمده بود خدمت ایشان ماجرای پرده 
سینما را عرض کردم و ایشان خیلی متعجب شد و خیلی برای او جذاب بود که من 
این ماجرا را می دانســتم.امیر صباحی فرد: شهدای خدمت الگوهای کشور هستند 
امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش هم در حاشیه 
این مراســم گفت: شــهدای خدمتی که امروز مراســم آن ها در ارتش برگزار شد، 
الگوها و اســطورههای کشور هســتند و به نحوی شهادت ثمره سال ها خدمت و از 

خودگذشتگی آنان است.

صحرایی در جمع خبرنگاران:

تقویت مدارس دولتی را 
ادامه خواهیم داد

وزیر آموزش و پرورش گفت: ســند تحول را اجرا کرده و به تقویت مدارس دولتی 
و بهبود کیفیت آموزش و اجرای مصوبه تاثیر ســوابق تحصیلی، ادامه خواهیم داد.

به گــزارش خبرنگار مهر، »رضامراد صحرایی« وزیر آموزش و پرورش در حاشــیه 
مراســم بزرگداشت شهدای خدمت در مدرسه عالی شــهید مطهری، با حضور در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: در ادامه مســیر دولت، برنامه همیشــگی مان را تداوم 
خواهیم بخشید؛ در همین راستا سند تحول را اجرا کرده و به تقویت مدارس دولتی 
و بهبود کیفیت آموزش و اجرای مصوبه تأثیر سوابق تحصیلی، ادامه خواهیم داد.وی 
با بیان اینکه با قدرت آزمون های استخدامی را پیگیری خواهیم کرد افزود: همینطور 
موضوع نقشــه راه را که الحمدالله ماده واحده آن، سه شنبه پیش رو تعیین تکلیف 

خواهد شد را پیگیری خواهیم کرد.

در مدرسه عالی شهید مطهری تهران؛

مراسم بزرگداشت »شهدای خدمت« برگزار شد

لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب در جلسه هیأت عالی نظارت 
بررسی و به تأیید رسید و در تاریخ ۳0 اردیبهشت ماه 140۳ به شورای نگهبان اعلام شده است.

به گزارش خبرگزاری مهر، مرکز رسانه و روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام در پی 
انتشــار نامه رئیس هیأت عالی نظارت به شــورای نگهبان در خصوص یکی از جلسات بررسی 
لایحــه حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب در هیأت عالی نظارت که به 
عنوان رسیدگی نهایی در فضای مجازی انتشار یافته، توضیحاتی ارائه کرد به گزارش این مرکز 
متن کامل این توضیحات به شــرح زیر اســت:1- مصوبات هیأت عالی نظارت با رأی اکثریت 
اعضا به تصویب می رسد و اینگونه نیست که صرفاً نظر رئیس هیأت باشد.۲- لایحه حمایت از 
خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب بعد از مغایرت  های اعلامی هیأت عالی نظارت 
با سیاســت های کلی ابلاغی، در مجلس شورای اســلامی اصلاح شد. اصلاحات انجام شده در 
مجلس مجدداً در جلسه هیأت عالی نظارت بررسی گردید و هیأت عالی نظارت اصلاحات انجام 
شــده را پذیرفت و در تاریخ ۳0/0۲/140۳ نظر موافق اعضای هیأت عالی نظارت به شــورای 
نگهبان اعلام شــد.۳- دولت به ویژه بانک مرکزی در مورد ماده ۵4 لایحه حمایت از خانواده از 
طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب مخالفت صریح خود را در جلسه هیأت عالی نظارت اعلام 
نموده و اعتقاد داشتند که اجرای این مصوبه باعث لطمه به ثبات مالی کشور و مغایرت با بند 
۹ سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی است که همین استدلال مستند رأی اکثریت هیأت عالی 
نظارت بود.بنابراین آنچه در فضای مجازی به عنوان مصوبه نهایی هیأت عالی نظارت منتشــر 

شده است، تصویری ناقص و برداشتی ناصحیح از روند بررسی در هیأت عالی نظارت می باشد.

ســخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد: قانون انتخابات، ثبت نام ریاست جمهوری را به صورت 
حضوری پیش بینی کرده است.به گزارش خبرنگار مهر، هادی طحان نظیف سخنگوی شورای 
نگهبان امروز در گفت وگویی تلویزیونی به ارائه توضیحاتی درباره اجازه قانون برای نام نویسی 
الکترونیکی داوطلبان کاندیداتوری انتخابات ریاســت جمهوری پرداخت و گفت: در خصوص 
انتخابات ریاست جمهوری قانون ثبت نام را به صورت حضوری پیش بینی کرده و ادوار گذشته 
انتخابات ریاست جمهوری هم ثبت نام به همین صورت بوده است.وی با اشاره به انجام ثبت نام 
غیرحضــوری در انتخابات مجلــس دوازدهم، اظهار کرد: اخیراً در انتخابات مجلس شــورای 
اسلامی ثبت نام را به صوت مجازی داشتیم و علتش این بود که قانون انتخابات در این خصوص 
اصلاح شــده بود و پیش بینی پیش ثبت نام به صورت مجازی انجام شــده بود.طحان نظیف 
بیان کرد: در روزهای اخیر دوستان وزارت کشور در گفت وگوهایی که با موضوعات مرتبط با 
انتخابات داشتیم، پیشنهادی مطرح کردند که در کنار ثبت نامی که به صورت حضوری انجام 
می شود، دریافت مدارک را به صورت الکترونیکی داشته باشیم و ما هم در شورای نگهبان با این 
پیشنهاد مخالفتی نداشتیم و قرار بود سامانه ای هم که در این خصوص معرفی کردند، بررسی 
کنیم.سخنگوی شورای نگهبان تصریح کرد: در جلسات کارشناسی که با این عزیزان داشتیم 
به ویژه جلســه ای که قبل از ظهر امروز برگزار شــد، این مباحث مجدداً مطرح و جمع بندی 
همکاران وزارت کشور این بود که با توجه به اینکه ثبت نام به صورت حضوری است، دریافت 
مدارک هم به صورت حضوری باشد و با توجه به زمان کمی هم که تا آغاز ثبت نام باقی مانده 
است، محدودیتی برای داوطلبان ایجاد نکنیم.طحان نظیف همچنین به ارائه توضیحاتی درباره 
بررســی صحت آرای انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی در همه حوزه های 
انتخابیه پرداخت و گفت: در مراحل قبل اعلام کرده بودم که صحت انتخابات در تمام حوزه ها 
به جز حوزه انتخابیه کرمانشــاه به تایید شورای نگهبان رســیده است؛ از این حوزه انتخابیه 
گزارش هایی داشتیم که بررسی کردیم و امروز اعلام می کنم که به فضل خدا بررسی های ما به 
نتیجه رسید و صحت انتخابات در حوزه انتخابیه کرمانشاه هم به تایید شورای نگهبان رسید.

وی افزود: به دلیل وصول گزارش هایی از تخلفاتی که هیأت مرکزی نظارت بر انتخابات داشت، 
آرای ۵ شعبه اخذ رای ابطال شد که مراتب به اطلاع وزارت کشور خواهد رسید. ابطال این ۵ 
شــعبه تغییری در نتیجه آرا ایجاد نخواهد کرد و با تایید این حوزه انتخابیه، صحت انتخابات 
در همه حوزه های انتخابیه تایید می شود و فردا تمام منتخبان در مراسم افتتاحیه دوازدهمین 

دوره مجلس شورای اسلامی حضور خواهند داشت.

مراسم بزرگداشت شهدای خدمت در مدرسه عالی شهید مطهری تهران با حضور مقامات لشکری و کشوری اعضای هیات 
دولت و مردم، برگزار شــد.به گزارش خبرنگار مهر، مراســم ترحیم و بزرگداشت شهدای خدمت در مدرسه عالی شهید 
مطهری تهران با حضور مقامات لشکری و کشوری، اعضای هیات دولت و مردم، برگزار شد.بر اساس این گزارش، مراسم 
ترحیم و بزرگداشــت رئیس جمهور شهید و همراهان شــهید وی، عصر امروز یکشنبه )۶ خرداد 140۳( از سوی هیات 
دولت و از ساعت 1۳.۳0 الی 1۵.۳0 در حال برگزاری است.هیات دولت ضمن اعلام برگزاری مراسم بزرگداشت شهدای 
خدمت در مدرسه عالی شهید مطهری و دعوت از آحاد مردم مومن و قدرشناس برای شرکت در این مراسم خاطرنشان 
کرده است: بزرگداشت رئیس جمهور شهید و جامع الاطرف، بزرگداشت مجموعه ای از فضائل انسانی و مدیریتی از جمله 
صدق، اخلاص، خدمت، معنویت، کفایت، کارآمدی، مجاهدت، حق خواهی، عدالت طلبی اســت.محمد مخبر سرپرســت 
دولت، ســردار اسماعیل قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران، حجت الاسلام ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران، 
محمدرضا آشــتیانی وزیر دفاع، محسن منصوری معاون اجرایی دولت، سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی رئیس بنیاد 
شهید، محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی، غلامحسین محسنی اژه ای رئیس قوه قضاییه، علی باقری کنی 
سرپرســت وزارت خارجه، سپهر خلجی رییس شورای اطلاع رســانی دولت، غلامحسین اسماعیلی رییس دفتر رییس 
جمهور، رحیمی وزیر دادگستری، علی نیکزاد نماینده مجلس، میثم لطیفی معاون رییس جمهور، رئیس سازمان محیط 
زیست، صولت مرتضوی وزیر کار، پیمان جبلی رئیس سازمان صداوسیما، محمد جمشیدی معاون سیاسی دفتر رئیس 
جمهور، محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، جواد اوجی وزیر نفت، سیداحمد عبودتیان دستیار رئیس 
جمهور در امر مردمی سازی دولت، محمدعلی نیکبخت وزیر جهاد کشاورزی و اسماعیل کوثری نماینده مجلس از جمله 

مسوولان حاضر در این مراسم بودند.

سرلشکر موسوی:

ملت ایران در انتخابات ریاست 
جمهوری مقابل دشمن می ایستد

فرمانده کل ارتش گفت: روزهای آتی، انتخابات ریاســت جمهوری را در پیش داریم و یک بار 
دیگر ملت ایران در مقابل دشمنان خواهد ایستاد و پیش خواهد رفت.به گزارش خبرنگار مهر، 
امیر سرلشکر عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش در مراسم بزرگداشت شهدای خدمت که 
در ستاد ارتش برگزار شد، با تسلیت شهادت آیت الله رئیسی و هیات همراه ایشان، گفت: این 
ملت بزرگ و مردم قدرشناس ما از لحظه ای که خبر را شنیدند، تمام احساسات و عواطف قلبی 

خودشان را به هر نحوی که توانستند برای ادای احترام به این عزیزان ابراز کردند.وی با تاکید بر 
اینکه دنیا مبهوت بزرگی این ملت است، افزود: علیرغم همه توطئه های رسانه ای که داشتند تا 
بتوانند از این ضایعه زخمی دیگر بر این ملت بزنند، اما حضور میلیونی ملت مسلمان در تشییع 
پیکرهای پاک شهدا و در مراسم هایی که برگزار شد نشان داد ایران و ملت بزرگ ایران زنده و 
ایستاده است و با قدرت به پیش می رود.فرمانده کل ارتش با بیان اینکه این اولین بار نیست که 
ما چنین داغ هایی را تحمل می کنیم و این ملت اولین بار نیست که از چنین موانع و مشکلاتی 
عبــور می کند، اظهار کرد: ملت بزرگ ایران با نعمت وجود ولایت و رهبر معظم انقلاب از این 
حادثه عبور خواهد کرد و یکبار دیگر خورشید درخشان انقلاب اسلامی در جهان، پرتو نورانی 
خود را نمایان خواهد کرد و پرچم جمهوری اســلامی ایران زیبایی خود را به رخ دنیا خواهد 
کشید.سرلشــکر موسوی گفت: ملت ایران از دل آتش ها همیشه سربلند بیرون آمده است؛ در 
روزهایی که پیش رو داریم انتخابات ریاست جمهوری را خواهیم داشت و یکبار دیگر ملت ایران 
ثابت خواهند کرد که در مقابل دشمنان ایستاده و پیش خواهند رفت و این به برکت صبوری و 

ایستادگی خانواده شهدا و خون شهدایی است که جان خود را نثار این کشور کردند.

آیین بزرگداشــت مقام شــهیدان خدمت صبح امروز با حضور فرماندهان نیروهای مسلح، مسؤولان و مقامات کشوری، مردم قدرشناس ایران اسلامی 
و خانواده معظم شــهدا در ســتاد ارتش برگزار شد.به گزارش خبرنگار مهر، آئین بزرگداشت مقام شامخ شهیدان عرصه خدمت، آیت الله رئیسی رئیس 
جمهور کشورمان، آیت الله آل هاشم، نماینده ولی فقیه در استان آذربایجان شرقی و امام جمعه تبریز، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه، مالک 
رحمتی استاندار آذربایجان شرقی، سردار سید مهدی موسوی رئیس یگان حفاظت رئیس جمهور، امیر سرتیپ دوم خلبان سید طاهر مصطفوی، امیر 
ســرتیپ دوم خلبان محســن دریانوش و سرهنگ دوم فنی بهروز قدیمی که در سانحه اخیر هوایی به فیض عظیم شهادت نائل شدند، صبح امروز یکشنبه، ششم خرداد ماه، با حضور 
فرماندهان نیروهای مسلح، مسئولان و مقامات کشوری، مردم قدرشناس ایران اسلامی و خانواده معظم شهدا در ستاد ارتش برگزار شد.این مراسم بزرگداشت، با سخنرانی حجت الاسلام 
سید محمدحسن ابوترابی فرد امام جمعه موقت تهران و مداحی مداحان اهل بیت عصمت و طهارت علیهم السلام در مسجد حضرت امام خمینی )ره( ستاد ارتش و به صورت همزمان 
در تمامی یگان های ارتش در سراســر کشــور در حال برگزاری است.گفتنی است؛ سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش، امیر دریادار حبیب الله سیاری معاون هماهنگ 
کننده ارتش، امیر حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش، امیر ســرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، امیر دریادار شــهرام ایرانی« فرمانده نیروی دریایی 
ارتش، امیر دریادار مهدی خواجه امیری معاون هماهنگ کننده وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، امیر سرتیپ ناصر آراسته رئیس هیئت معارف جنگ شهید سپهبد علی صیاد 

شیرازی و خانواده های شهدای خدمت نیز در این مراسم حضور دارند.

وزیر نفت گفت: همه مطالبات آیت الله رئیسی از وزارت نفت در دستور کار است.به گزارش خبرنگار مهر، »جواد 
اوجی« وزیر نفت، امروز در حاشیه مراسم بزرگداشت شهدای خدمت در مدرسه عالی شهید مطهری، با حضور 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: همه مطالبات آیت الله رئیسی از وزارت نفت در دستور کار است.وی  با اشاره به 
مطالبات شهید رییسی از صنعت نفت، افزود: ایشان بیشتر درخصوص افزایش تولید، صادرات نفت، جمع آوری 
گازهای مشعل، اقتصاد مقاومتی و همچنین جلوگیری از خام فروشی و از همه مهم تر بر تکمیل پروژه های 
نیمه تمام، تأکید داشتند.وزیر نفت اظهار کرد: همه این موارد در دستور کار است اما بیشتر حوزه های تولید، 
صادرات، درآمدهای ارزی و تأمین امنیت انرژی کشور، از مهم ترین مطالبات و شرح وظایف وزارت نفت است 

که مورد پیگیری است.

با حضور فرماندهان نیروهای مسلح؛

آیین بزرگداشت شهیدان خدمت در ستاد ارتش برگزار شد
اوجی در جمع خبرنگاران:

همه مطالبات آیت الله رئیسی از وزارت نفت در 
دستور کار است

طحان نظیف:

ثبت نام از داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری »حضوری« است

روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام:

لایحه حمایت از خانواده به تایید هیات عالی نظارت رسیده است
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گزیده خبر

کنترل نسبی رشد قیمت 
مسکن

رئیس کل بانک مرکزی از کاهش تورم نقطه به نقطه میانگین قیمت مسکن در تهران 
طی اردیبهشت ماه و کنترل نسبی رشد قیمت در کشور خبر داد.به گزارش ایسنا، طبق 
اعلام بانک مرکزی، محمدرضا فرزین - رئیس کل بانک مرکزی - در جلســه شــورای 
عالی مســکن، اظهار کرد: تورم نقطه به نقطه میانگین قیمت مســکن در تهران که در 
اردیبهشــت ماه ۱۴۰۲، حدود ۱۰۷.۲ درصد بود در اردیبهشت امسال به حدود ۱۲.۵ 
درصد رسیده که نشان دهنده کنترل نسبی رشد قیمت مسکن در کشور است. در عین 
حال حجم معاملات در اردیبهشت امسال نسبت به ماه مشابه سال گذشته معادل ۱۱.۸ 
درصد افزایش داشته است. به عبارت دیگر آمارها نشان می دهد که توام با افزایش حجم 
معاملات، رشد قیمت در بازار مسکن به میزان مطلوبی کنترل شده است.در این جلسه 
همچنین گزارشی از عملکرد بانک های عامل در قانون جهش تولید مسکن ارائه و اعلام 
شد: تسهیلات ساخت مسکن در ابتدای سال ۱۴۰۲ از ۲۰۵ هزار فقره قرارداد به مبلغ 
۶۸ هزار میلیارد تومان به حدود ۸۲۶ هزار فقره قرارداد به مبلغ ۲۷۵ هزار میلیارد تومان 
با رشد ۳۰۴ درصدی تا پایان اردیبهشت سال جاری رسیده است.همچنین، تسهیلات 
کمک ودیعه مســکن از ۲۲۴ هزار فقره به مبلغ ۱۳ هزار میلیارد تومان در ابتدای سال 
۱۴۰۲ به حدود ۴۶۲ هزار فقره و مبلغ ۳۶ هزار میلیارد تومان رســید که رشــد ۱۷۵ 

درصدی تا پایان اردیبهشت سال جاری را تجربه کرده است.

آزمون  ورود به  حرفه  مهندسی 
خوزستان تیرماه برگزار می شود

ایسنا/خوزستان رییس اداره نظام مهندسی و مقررات ملی و کنترل ساختمان اداره کل 
راه و شهرسازی خوزستان، گفت: ثبت نام در آزمون های ورود به حرفه در تمام رشته های 
مهندسی مندرج در قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان به طور هماهنگ و همزمان 
در سراسر کشور در استان خوزستان هم به اتمام رسید.پیمان رحمتی در گفت و گو با 
ایسنا اظهار کرد: ثبت نام در آزمون های ورود به حرفه در تمام رشته های مهندسی مندرج 
در قانون نظام مهندســی و کنترل ساختمان شامل رشته های معماری )نظارت و اجرا(، 
عمران )نظارت، محاسبات، اجرا(، تاسیســات برقی )نظارت، طراحی و اجرا(، تاسیسات 
 مکانیکی )نظارت، طراحی و اجرا(، شهرسازی، نقشه برداری، ترافیک و آزمون های طرح 
و اجرای گود، پی و سازه نگهبان و ارزیابی، طرح و اجرای بهسازی و همچنین در تمام 
رشته های کاردانی شامل معماری، عمران، تاسیسات مکانیکی، تاسیسات برقی، شهرسازی 
و نقشــه برداری به همراه آزمون تعیین صلاحیت معمــاران تجربی به طور هماهنگ و 
همزمان در سراســر کشور در استان خوزستان هم انجام شــده است.وی افزود: شروع 
ثبت نام آزمون  تمام رشــته ها از ساعت ۱۷ روز یکشــنبه ۲۳ اردیبهشت بوده و در روز 
یکشــنبه ۳۰ اردیبهشــت ماه این مهلت به اتمام رســید.رییس اداره نظام مهندسی و 
مقررات ملی و کنترل ســاختمان اداره کل راه و شهرسازی خوزستان گفت: آزمون های 
مذکور در روزهای پنجشــنبه و جمعه مورخ ۲۱ و ۲۲ تیرماه ۱۴۰۳ برگزار می شــود.

رحمتــی ادامه داد: پیش از این و با توجه به درخواســت داوطلبان برای تمدید مهلت 
ثبت نام مجموعه آزمون های نظام مهندسی ساختمان تیرماه سال ۱۴۰۳، ثبت نام آزمون 
تا پایان روز سه شنبه مورخ اول خردادماه تمدید شده بود.وی عنوان کرد: با توجه به ابلاغ 
دســتورالعمل »نحوه اعطای صلاحیت ارائه خدمات مهندسی کارشناسی موضوع ماده 
۲۷ قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان« آزمون صلاحیت ارائه خدمات مهندسی 
کارشناســی و همچنین آزمون رشته معماری )طراحی( نیز همزمان با سایر آزمون های 
تستی برگزار خواهد شد که زمان ثبت نام آن متعاقبا از طریق سایت دفتر مقررات ملی و 

کنترل ساختمان به نشانی اینترنتی inbr.ir اطلاع رسانی خواهد شد.

معاون وزیر صمت اعلام کرد

احیای ١۵٠٠ معدن راکد در زمان رئیس جمهور شهید

معاون وزیر صمت ضمن اشــاره به احیای حداقل ۱۵۰۰ معدن 
در دوره ریاســت جمهوریِ شهید رئیسی، تســریع در تولید و 
اکتشــاف در بخش معــدن را با توجه به نیروی خوب انســانی 
و رفــع تعارضــات بین دســتگاهی و همچنین مردمی شــدن 
معــادن در راســتای تحقق شــعار جهش تولید با مشــارکت 
مردم را از اقدامات مهم و ارزشــمند شــهید رئیسی در دولت 
ســیزدهم دانست.به گزارش ایسنا، شــب گذشته )شنبه شب(، 
رضا محتشــمی پور با حضور در ویژه برنامه شهیدجمهور شبکه 
خبر، به تشــریح اقدامات رئیس جمهور شهید در بخش معدن 
پرداخت.گفتنی است که سید ابراهیم رئیسی، همواره به بخش 
معدن اهتمام ویژه ای داشــته و در سفرهای استانی خود، علاوه 
بر افتتاح طرح های معدنی، همیشــه توجه ویژه ای به کارگران 
این بخش و مشــکلات کاری و معیشــتی آن ها نیز داشــت و 
در ایــن زمینه پای درد و دل آن ها می نشســت.پیرامون همین 
دغدغه  شــهید جمهور، محتشــمی پور خاطرنشان کرد:  رئیس 
جمهور شــهیدمان، نه  تنها در بخش معدن، بلکه در هر بخشی 
که وارد می شــدند، توجه ویژه ای به نیروی کار و نیروی انسانی 
داشــتند و این موضوع، دغدغه وار ســفرهای ایشان مطرح بود. 
زمانی کــه به موضوعات صنعتی یــا معدنی یا بعضاً خارج از این 
حوزه ها ورود می کردند، همین دغدغه مندی دیده می شد؛ کما 
اینکــه در رقابت های انتخاباتی هم بخاطــر داریم که توجه به 
نیروی انســانی، نقطه قوت ایشــان بود.توجه به نیروی انسانی،   
کارگران، نیازها و مشــکلات معاون معدنی وزارت صمت، ادامه 

داد: در بحــث معدن نیز جدا از این نبــود. در هر بازدیدی که 
از استان ها داشــتند، معمولاً یک برنامه معدنی را هم داشتیم؛ 
حتمــاً از معادن بازدید می کردند و در اغلب برنامه ها موضوعات 
معدنی یا صنایــع معدنی، مطرح بود. یکی از  مهم ترین ویژگی 
که مردم می دیدند در بازدیدها؛ توجه ایشــان به نیروی انسانی 
و کارگــران و نیازها و مشــکلات آن ها بــود؛ طبیعتاً در طرف 
مقابــل هم کارگران بخش معدن گوش شــنوای خوبی را برای 
بیان مســائل خود می دیدند، طرح مســأله می کردند و همیشه 
هم این موارد در پایان سفرها به ما به عنوان یک مطالبه جهت 
پیگیری، منعکس می شــد. برای پیگیری. البته شــاید کمتر در 
رسانه ها این موضوعات مطرح می شــد.وی تأکید کرد: موضوع 
دومــی که بنده در رئیس جمهور شــهیدمان می دیدم؛ توجه و 
پیگیری ایشــان به تعارضات بین دستگاهی بود. تقریباً هر باری 
که به یک مناســبتی خدمت ایشــان می رسیدیم و بحث معدن 
پیش می آمد، ضمن این که پیگیری می کردند کار تا چه حدی 
جلو رفته اســت یا بسیار از ما ســؤال می کردند مسأله شما با 
فلان دستگاه حل شد؟ این موضوع را چه کردید؟ فلان موضوع 
را چه کار می کنید؟ این پیگیری آیت الله رئیسی، بسیار رهگشا 
بود. تجربه ای که در حوزه معدن طی این ســه ســال داشتیم، 
در بحــث رفع تعارضات بیــن دســتگاهی و گره هایی که بین 
دســتگاه های مختلف در بخش معدن بــود، پیش از این، اصلًا 
به یاد نمی آید.رشــد میزان اکتشاف  در بین دستگاه ها این مقام 
مســئول در وزارت صمت، ضمن اشاره به اینکه روزی که اولین 
آمار از وضعیت تأیید درخواســت های اکتشــاف، دریافت شد، 
روند رو به کاهش مشــاهده می شــد، گفت: به مرور اما میزان 
پاســخ مثبت به میزان اکتشاف  در بین دستگاه ها به یک درصد 
رســیده بود؛ به تدریج کم و به یک درصد رســیده بود. آخرین 
نوبت که در ســال جاری، آمار گرفتم، مشــاهده شــد که این 
روند، رشــد خود را اغاز کرده و به پنج درصد رســیده که عدد 
قابل توجهی نســبت به گذشته بود.محتشــمی پور عنوان کرد: 
جلسات متعددی را با دستگاه های مختلف داشتیم و فضا کاملًا 
فضای متفاوتی شــده بــود. بعضی از دســتگاه هایی که معمولاً 
تعارضات بسیاری با معدن داشتند، مسائل رفع شد؛ به گونه ای 
که امروز و به راحتی می نشــینیم مسائل خود را بیان می کنیم، 
توافق می کنیم و بحث های کارشناســی جدی با یکدیگر داریم 
و هیچ کس از موضع کارشناســی خود پایین نمی آید، اما دیگر 
وارد تعارض، درگیری و اتلاف وقت نمی شــویم. معاونت معدنی 

وزارت صمت ضمن اشــاره به اینکه رئیس جمهور شــهید، در 
جلسه شــورای عالی محیط زیســت، مجدد از وی در رابطه با 
همین حل تعارضات ســوال کرده اند، گفت: بنــده نیز توضیح 
دادم کــه مــواردی را در جلســاتی که به صــورت فیمابین و 
دوطرفه داریم، مطرح می شود و خوشــبختانه دیگر با تعارضی 
مواجــه نیســتیم.  این ویژگی هم در کنــار موضوعِ توجه ویژه 
ایشــان به کارگــران؛ دو موضوعی بود که مــا در بخش معدن 
در دولت ســیزدهم شاهد بودیم.ســرعت دادن به فعال کردن 
معادن در دوران رئیســی محتشمی پور در رابطه با اولویت بندی 
شهید رئیســی در حوزه معادن، اظهار کرد: مطالبه اول ایشان؛ 
ســرعت دادن بــه فعالیت معــادن بود؛ بیشــترین موردی که 
ایشــان از ما ســؤال می کردند، در رابطه با همین سرعت دادن 
بود. تعارض بین دســتگاهی نیز  بخشــی از همین مسأله بود؛ 
چراکه بیشــترین مانع برای فعالیــت در معادن؛ تعارضات بین 
دستگاهی است. دســتگاه های مختلف دولتی که بعضاً به خاطر 
اختــلاف نظرها، ســال ها کار معادن متوقف شــده بود. در آن 
فرصت های کمی که خدمت ایشــان در این دوران رســیدیم، 
اولیــن مطالبه  از ما؛ بحث ســرعت دادن به فعال کردن معادن 
بود.وی افزود: در کنار این موضوع و شــاید موضوع دوم؛ بحث 
مردمی کردن معادن بــود؛ بدین صورت که ما چقدر می توانیم 
مــردم را در بخش معدن حاضر ببینیــم؟ راهبردی که نیز در 
این بخش دنبال می شــد نیز از مســیر واگذاری سهام معادن و 
هم از مســیر فعال کردن معادن کوچک بود که در آن ها سهم 
فعالیت های مردمی افزایش پیدا می کرد. شــاید این دو عنصر؛ 
مهمترین عناصــر بود.این مقام مســئول در وزارت صمت، در 
پاســخ به اتفاقاتی که مشخصاً در حوزه معیشت کارگران، توجه 
به امورات معیشــتی  آن ها طی این سه سال، گفت: به طور ویژه 
یــا جدا در بخش معــدن، طبیعتاً ما برنامه ویژه ای نداشــتیم؛ 
چراکه برنامه ها در ســطح ملــی انجام می شــد. پیگیری هایی 
که ایشــان در بحث افزایش پرداختی های کارگران در ســطح 
عمومــی داشــتند، از جمله بخش معدن؛ بخشــی از این بود و 
شــامل معادن  هم می شد.  دسترسی به اطلاعات و آمار بخش 
معدن بــه صورت لحظه ای معاون فرآوری مواد و معادن وزارت 
صمت در رابطه با اقدام شــهید رئیسی در اصلاح مقررات بخش 
معدن و احیای معــادن، تصریح کــرد: در خصوص محورهای 
اصلــی کــه ما در بخش معدن در این دوره  ســه ســاله به آن 
پرداختیــم، مهمتریــن آن به لحــاظ زیربنایــی، بحث اصلاح 

مقــررات بخش معدن بوده اســت کــه البته بعضــاً با تعارض 
مقــررات مواجه بودیم که خود از جملــه عوامل متوقف کننده 
بود؛ برای نخســتین بار بحث تجمیع و صدور بخشــنامه واحد 
را در بخــش معدن در این دوره داشــتیم که در ســال ۱۴۰۱ 
انجام شــد و به طور ثابت و مداوم مــورد پایش قرار می گیرد. 
تاکنون دو ویرایش از این موضوع تنظیم شده که ویرایش اول، 
سال ۱۴۰۲ ابلاغ شــد و ویرایش دوم، برای ابلاغ سال ۱۴۰۳ 
آماده اســت. علاوه بــر آن، موضوع زیرســاخت های اطلاعاتی 
بخش معدن نیز مطرح بوده و هســت. در ســال های گذشــته، 
دسترســی متمرکز به آمار و اطلاعات بخش معدن نداشتیم که 
ســبب می شــد که چنانچه بعضاً معدنی ممکن بود فعالیتش را 
متوقف کرده بود،  به ســختی متوجه می شــدیم و این فرصت 
را از ما برای اقدام می گرفت؛ اما خوشــبختانه در دو ســالی که 
گذشــت ما زیرســاخت های اطلاعاتی بخش معدن  کشور رشد 
خوبی داشــت. امروز اطلاعات و آمار بخــش معدن به صورت 
متمرکز قابل اتکا و به صورت لحظه ای در دســترس اســت.وی 
افزود: محور بعدی که بســیار طی این سال ها مورد توجه بوده، 
بحث معادن راکد بوده اســت؛ بخش بزرگی از این معادن راکد، 
معادنی بودند که بایســتی در اختیار مردم قرار می گرفت و به 
مزایده گذاشته می شــد اما آن سرعت لازم را نداشت. در سال 
گذشــته تعداد مزایده هایی که در بخــش معدن برگزار کردیم، 
بیــش از دو برابر رکورد این مزایده ها در ســال های گذشــته 
بوده اســت؛ این درحالی بود که کارهــای تبلیغی خاصی روی 
آن انجام نشــد اما بیش از دو برابر بالاترین آمار در ســال های 
گذشــته، مزایده های معادن را برگزار کردیم تا برای مردمی که 
تمایل به مشــارکت و ســرمایه گذاری در این معادن دارند، در 
اختیارشان قرار بگیرد.محتشــمی پور خاطرنشان کرد: علاوه بر 
آن، بحث احیای معادن هم مطرح بود. تقریباً در این سه سال، 
ســالانه قریب به ۵۰۰ معدن را داشــتیم؛ امســال نیز به بحث 
آســیب شناسی ورود کرده ایم. بحث بسته های معدنی که اجازه 
مــی داد ســرمایه گذاری های کوچک در بخش معدن ســرعت 
بگیرد به طور جدی در این یکی دو ســاله دنبال شد و این آمار 
به صورت تصاعدی افزایش پیدا می کند. امید اســت که بتوانیم 
امسال نیز  با روند رشدی که تا به حال داشته ایم، ادامه دهیم. 
این اتفاقات ســبب شد که بعضی از دســتورالعمل های اشتباه 
گذشــته همچون ممنوعیت هایی که برای واردات ماشین آلات 

وجود داشت، برداشته شود.

وزیر راه و شهرسازی خبر داد

افتتاح ۶۰ هزار واحد مسکونی در هفته جاری

وزیر راه وشهرسازی از افتتاح حدود ۶۰ هزار واحد مسکونی در هفته جاری در سه استان تهران، یزد و سیستان 
و بلوچستان خبر داد و گفت: قانون ساماندهی بازار اجاره و مسکن برای نظارت و دخالت در بازار مسکن ابلاغ و 
به شورای مسکن استان ها این اختیار اعطا شده که میزان سقف اجاره بها را طی ۴۸ ساعت آینده و مطابق قانون 
ســاماندهی بازار و اجاره مسکن مشخص و به دبیرخانه شورای عالی مسکن کشور اسال کنند.به گزارش ایسنا، 
مهرداد بذرپاش در یک برنامه تلویزیونی گفت:  حدود ۶۰ هزار واحد مسکونی هفته جاری در سه استان تهران، 
یزد و سیســتان و بلوچستان، به بهره برداری می رسد و به متقاضیان و مردم تقدیم می شود.  وی افزود: یکی از 
موضوعاتی که مطرح شد، تولید مسکن در حوزه بافت فرسوده است. در سال ۱۴۰۲ رکورد صدور پروانه در حوزه 
بافت فرسوده شکسته و بیش از ۹۲ هزار پروانه در بافت فرسوده در سال ۱۴۰۲ صادر شد و میزان صدور پروانه 
در بافت فرسوده در دولت سیزدهم را به بیش از ۲۷۷ هزار رسید.وزیر راه وشهرسازی خاطرنشان کرد: موضوع 
دیگری که بسیار مهم است، قانون ساماندهی بازار اجاره و مسکن است که در روزهای گذشته از سوی مجلس 
شــورای اسلامی به دولت ابلاغ شد و در دستورکار دولت قرار دارد و به شورای مسکن استان ها این اختیار اعطا 
شده که میزان سقف اجاره بها را طی ۴۸ ساعت آینده و مطابق قانون ساماندهی بازار و اجاره مسکن مشخص و 
به دبیرخانه شورای عالی مسکن کشور اسال کنند تا طی یک هفته پاسخ مربوطه به استان ها ابلاغ شود تا بتوانند 

یک نظارت و دخالت منظم و قانونی را در بازار مسکن شاهد باشیم.

نانوحباب در صنعت شیلات چه مزیت هایی 
دارد؟

محققان با بررســی مقالات ۱۰ سال گذشته به بررسی دستاوردهای نانوحباب در بخش آبزی پروری پرداخته و 
 Nanobubble applications اثرات این فناوری نوظهور را مطالعه کرده اند.به گزارش ایسنا، به تازگی مقاله ای با عنوان
in aquaculture industry for improving harvest yield, wastewater treatment, and disease control  در نشــریه 
Science of The Total Environment منتشر شده است که در آن به صورت مروری به بررسی کاربردهای نانوحباب 

در صنعت آب و بهبود کارایی در فرآیندهای تصفیه آب، کشــاورزی و کنترل بیماری به ویژه در بخش شــیلات 
پرداخته می شود. تقاضای روزافزون برای محصولات آبزی در سبد غذایی مردم موجب شده تا رویکردهای جدید 
و پایدار در بخش شیلات و آبزی پروری بسیار مورد توجه باشد؛ به ویژه این که این روش ها اثرات منفی کمتری 
روی محیط زیســت داشته باشــند و رد پای کربن نیز کاهش یابد. به کمینه رساندن مواد شیمیایی در صنایع 
وابســته به آب نیز دیگر دغدغه های فعالان این حوزه اســت.فناوری نانوحباب یکی راه های جایگزین روش های 
رایج اســت، این حباب های نانومقیاس به دلیل ابعاد کوچکی که دارند، ماندگاری بالایی در محیط آبی داشته و 
راندمان انتقال جرم را نیز افزایش می دهند.در این مقاله مروری تلاش شده تا روی کاربرد نانوحباب در صنعت 
آبزی پروری تمرکز شود و مسائلی از قبیل هوادهی با نانوحباب به منظور بهبود عملکرد و افزایش محصولات آبزی 
مورد بررسی قرار گیرد. همچنین تصفیه فاضلاب ها و مقابله با میکروارگانیسم های مضر با کمک نانوحباب از دیگر 
مواردی است که در این مقاله به آن پرداخته می شود. یکی از موضوعات جذاب این حوزه، استفاده از نانوحباب 
برای کاهش استرس اکسیداتیو و بهبود سلامت جانداران آبزی است که نویسندگان این مقاله به آن پرداخته اند.

به نقل از ستاد نانو، در این مقاله به مرور دستاوردهای ۱۰ سال گذشته محققان پرداخته می شود و تمرکز ویژه ای 
روی نانوحباب های هوا، اکسیژن، ازن و هیدروژن انجام شده است. نتایج این بررسی ها نشان می دهد که استفاده 
از نانوحباب به طور قابل توجهی بهره وری، نرخ رشد، برداشت کل محصول و نرخ بقاء را در پرورش ماهی و میگو 
افزایش داده و امکان تخریب آلاینده ها با نانوحباب هوا و ازن بوجود آمده است. همچنین کنترل مؤثر باکتری ها و 

ویروس های عفونی با نانوحباب انجام شده که این موضوع شانس بقای ماهی ها را افزایش داده است.

رئیس ســتاد مکه ســازمان حــج و زیارت از آغاز فــاز دوم پروازهای 
ئــران ایرانی در شــهر مکه  حــج تمتــع خبــر داد و آخرین وضعیت زا
را تشــریح کرد.به گزارش ایســنا، براســاس اعلام ســتاد مکه، شــمار 
۱۰ هزار نفــر فراتر رفته اســت و از  نــی دراین شــهر از  ئــران ایرا زا
ئــران »مدینه بعد« بــه فرودگاه  ۴ خردادماه پرواز زا بامــداد جمعــه 
۲۲ اردیبهشــت ماه با اعزام  جده آغاز شــده اســت. پروازهای حج از 
عومل ســتادی و خدماتی آغاز شــده اســت و تا پیش از این، فقط به 
ایــن پروازها، کاروان هــای »مدینه  با  انجام می شــد و  مقصــد مدینه 
ئران  قبــل« به عربســتان منتقل می شــدند.اکنون با افزایــش تعداد زا
در شــهر مکــه، غلامرضا رضایی ـ رئیس ســتاد مکــه ـ گفت که این 
شــهر به ۵ منطقه تقســیم شــده اســت تا از نظر عملیاتــی، نظارتی و 
او یادآور شد: از  ئران ایرانی شــود. ادارای، خدمت رســانی بهتری به زا
۲۲ اردیبهشــت ماه عوامل اجرایی با دو پرواز عازم عربســتان شــدند 
ئران خدمات دهند   تــا در ۱۹ هتل در مدینه و ۶۲ هتل در مکــه به زا
۲۴ اردیبهشــت ماه به فــرودگاه مدینه آغاز  ئران نیز از  و پروازهای زا
ئر در قالب ۱۴ تا ۱۸  شــد. در ۹ روز اول، روزانه ۱۸۰۰ تــا ۲۰۰۰ زا
از بامــداد جمعه، چهــارم خردادماه نیز  کاروان وارد مدینه شــدند و 
اســت.رئیس  آغاز شــده  بین المللی جده  فــرودگاه  به ســمت  پروازها 
ســتاد مکه در ســازمان حج و زیارت افــزود: طبــق برنامه ریزی های 
۵ روز در مدینــه اقامت دارند و  نــی به مدت  ئران ایرا انجام شــده، زا
بعدازظهر روز ششــم، مُحرِم می شوند و پس از اقامه نماز مغرب و عشا 
در میقات شــجره با اتوبوس راهی ایســتگاه قطار مدینه و از آنجا عازم 
ئرانی که از روز جمعه چهارم خردادماه  مکه می شــوند.رضایی گفــت: زا
وارد فــرودگاه جده می شــوند، اگر از برادران و خواهران اهل ســنت 
باشــند، بنابر فقه اهل ســنت از همان فرودگاه محرم شــده و مستقیما 
ئران شــیعه بنابر بر تعالیم فقه شــیعی باید  وارد مکه می شــوند، اما زا
در میقات مســیر جده به مکه که »میقات جحفه« اســت، مُحرم شوند.

او ایــن توضیح را اضافه کرد که اگــر آقایان بخواهند مســیر »میقات 
جحفــه« در مکه را در طول روز طی کننــد باید از اتوبوس های بدون 
ســقف اســتفاده کنند، اما اگر غــروب آفتاب و بعد از نمــاز مغرب و 
ننــد با اتوبوس های مســقف حرکت  عشــاء به ســمت مکه بروند می توا
با اشــاره به پیش بینی هایی درباره حضور حدود دو و نیم  کنند.رضایی 
ئر از اقصی نقاط جهان اعم از کشــورهای اســلامی، اروپا،  میلیــون زا
ئران کشــورهای مختلف  . در حج، افزود: زا . لیا، آفریقا، آمریکا و. اســترا
در هتل هایی که در ضلع های غربی، شــمالی و شرقی حرم قرار دارند، 
با توجه به این حجم  مســتقر می شــوند.رئیس ســتاد مکه اظهار کرد: 
نــی در مناطق مرغوب  ئران ایرا ئر، تلاش شــده اســت هتل های زا از زا

و حتی الامــکان در خیابان های اصلی شــهر اجاره شــود  و از خدمات 
قابــل قبولی برخورد باشــند. بحــث هزینه و مقرون بــه صرفه بودن و 
او درباره  ئران نیز در اجــاره هتل ها مدنظر بوده اســت. توان مالــی زا
تقســیم بندی شــهر مکه بــه ۵ منطقــه، گفت: با هدف خدمت رســانی 
۵ منطقه تقســیم شــده اســت تا  ئران ایرانی، شــهر مکه به  بهتر به زا
نیــم به هتل های محل اســکان  از نظرعملیاتــی، نظارتــی و اداری بتوا
لعزیزیه«، »المعابــده«، »منصور«،  ئــران که در مناطــق مختلــف »ا زا
. و. واقع شــده اســت، دسترســی بهتری داشــته باشیم. . »أجیاد« و.

رضایــی اضافه کرد: در هــر منطقه ای از مکه کــه تمرکز حجاج ایرانی 
وجود دارد یک ســتاد ایجاد شــده اســت که تمام وقت فعال هستند و 
ئران نظــارت می کنند.رئیس ســتاد مکه  بــر روند خدمت رســانی به زا
ســازمان حج و زیارت با تاکید بر اینکــه خدماتی که به تمام ۸۷ هزار 
ئر ایرانی ارائه می شــود، یکســان اســت، گفــت: تنها تفاوتی  و ۵۵۰ زا
کــه در ســطح و کیفیــت خدمات به حجــاج وجــود دارد، مربوط به 
۶ گروه قیمتی تقسیم بندی  ئران در  ئران اســت. هتل های زا اســکان زا
با وضعیت  ئران می توانســتند گروه قیمتی متناســب  شده اســت که زا
اقتصــادی خود را انتخاب کنند و تلاش شــده اســت هتل هایی که از 
او با بیان اینکه  امکانات نســبی خوبی برخوردار هســتند، اجاره شــود.
رقابت ســختی میان کشــورها برای اجاره هتل وجود دارد، اظهار کرد: 
مــا ســعی می کنیــم هتل هایی را انتخــاب کنیم که از شــرایط خوبی 
ئران ما  برخــودار هســتند و مالکانی طرف قرارداد ما باشــند که نیاز زا
بــه ویژه از نظر بهداشــت و نظافت را تأمیــن کنند.معاون حج و عمره 
ســازمان حج و زیارت در ادامه با اشــاره به جلسات آموزشی که پیش 
از ســفر حج برگزار شــد و نکته هایــی که درباره مقررات عربســتان، 
ئران  ملاحظــات و نکاتــی که باید در این ســفر رعایت شــود، بــه زا
ئران این نکات را در طول ســفر رعایت  توصیــه کرد: ما انتظار داریم زا
و ضوابــط، دســتورالعمل ها و قوانین کشــور میزبــان را رعایت کنند. 
ئران ســعی کننــد حتی الامکان بــه صورت گروهی به حرم مشــرف  زا
شوند و تشــرف خود را با مدیر کاروان هماهنگ کنند. ساعات ازدحام 
و شــلوغی حرم را رصــد کنند و در ســاعات خلوتر به حــرم بروند و 
تــلاش کنند که از این فرصت حدود یک ماهه در مکه نهایت اســتفاده 
را ببرند و با حجی مقبول ســرزمین وحی را ترک کنند.امســال حدود 
ئر از ایران در حج شــرکت مــی کنند که اعزام آنها  ۸۷ هزار و ۵۵۰ زا
۱۸ تیرماه ادامه خواهد داشــت.  طبــق اعلام ســازمان هواپیمایی تــا 
طبق تقویم عربســتان، موســم حج امســال از غــروب جمعه ۱۴ ژوئن 
 ۳۰ ۲۵ خــرداد( آغاز می شــود و در عصر روز چهارشــنبه ۱۹ ژوئن ) (

می رسد. پایان  به  خرداد( 

در راستای تداوم نگاه گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران به بهره گیری از توانمندی های تولید داخلی، قرارداد ساخت دو فروند شناور خدماتی بین گروه 
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران و شرکت کشتی سازی اروندان، امروز منعقد شد.به گزارش ایسنا، در آیین انعقاد این قرارداد، محمدرضا مدرس خیابانی - 
مدیرعامل گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران - با گرامیداشت یاد و خاطره شهید جمهور و دیگر شهدای خدمت، بر ضرورت تداوم نگاه شهید رئیسی به تلاش 
بی  وقفه خدمت  رسانی، تأکید کرد.وی در ادامه، به تلاش گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران به منظور بهره مندی حداکثری از توان تولید داخل اشاره و تصریح 
کرد: رویکرد استفاده حداکثری از توان تولید داخلی، از جمله سیاست های گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در مسیر خدمت  رسانی به کشور است که بر این 
اساس، این سیاست بدون وقفه ادامه خواهد یافت.مدرس خیابانی با بیان اینکه پس از الحاق شرکت کشتی سازی اروندان به گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران، این گروه همزمان با انجام اقدامات لازم برای 
احیاء این شرکت کشتی سازی، قراردادهای متنوع ساخت شناور به ارزش بیش از ۳۷  میلیون دلار را با این شرکت داخلی، منعقد کرده که فعالیت  های مرتبط با آن، در دست انجام است.طبق اعلام کشتیرانی، 
وی با اشاره به اینکه مردم شریف خوزستان و منطقه آبادان با رشادتی که طی دفاع مقدس از خود نشان دادند، دیِن بزرگی بر گردن کشور و نظام مقدس جمهوری اسلامی دارند، تأکید کرد: توقع این است 

که مدیران کشتی سازی اروندان از این فرصت طلایی نهایت بهره  برداری را صورت داده و با همتی که در اجرای به موقع این قراردادها از خود نشان می دهند، بخشی از این دیِن را به مردم آن خطه ادا کنند.
وی ارزش قرارداد ساخت دو فروند شناور خدماتی را دو میلیون و ۶۰۰ هزار دلار اعلام کرد و افزود: انتظار داریم با عملیاتی شدن این قراردادها، مسیر احیای کشتی سازی اروندان تکمیل شده و این شرکت 

وارد بازار کشتی سازی شود.

رئیس هیات مدیره کانون هماهنگی شــوراهای اســلامی کار با اشاره به اهتمام رئیس جمهور فقید کشورمان در تدوین لایحه امنیت شغلی 
گفت:در دولت سیزدهم به کارگران تریبون داده شد. به گزارش ایسنا، اولیا علی بیگی در همایش ملی کار در مجموعه تلاش با تسلیت شهادت 
آیت الله رئیسی گفت: رئیس جمهور شهید بر گفتمان تمام گروه ها تاکید داشتند و در آخرین اقدام از سه جانبه گرایی دفاع کردند. آخرین 
یادگار ایشان برای کارگران نیز تدوین لایحه ارتقای امنیت شغلی بود که با اهتمام ایشان صورت گرفت.وی با ابراز امیدواری نسبت به تصویب 
لایحه امنیت شغلی در مجلس اظهار کرد: رئیس جمهور نماد عدالت خواهی و انتقادپذیری بود و در دولت سیزدهم به کارگران تریبون داده 

شد.رئیس هیات مدیره کانون هماهنگی شوراهای اسلامی کار با بیان اینکه ارتقای امنیت شغلی به نفع کارگر و کارفرماست افزود: چرا باید کارگری با قرارداد کوتاه مدت سالها کار کند و 
در سال آخر اخراج شود. این حق کارگر است که برای اخراج نشدن بتواند از خود و حیثیتش در ادارات کار دفاع کند.علی بابایی کارنامی - رئیس فراکسیون کارگری مجلس - نیز در این 
همایش اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب درباره کارگران مطالبه جدی امنیت شغلی را مطرح کردند که ما در این حوزه نباید فقط از کارفرما مطالبه داشته باشیم بلکه نسبت به سیاستگذاری 
دولتی هم باید توقع داشت.وی به بدهی تامین اجتماعی اشاره کرد و گفت: در ماده ۲۹ قانون برنامه هفتم توسعه بدهی دولت به تامین اجتماعی ۲۶۰ هزار میلیارد تومان آمده است که 

دولت ها مکلفند هر ساله رقمی را در بودجه برای پرداخت بدهی خود پیش بینی کنند.

دولت سیزدهم به کارگران تریبون داد تولید داخلی ۲ شناور خدماتی

آغاز پروازهای جده از ایــران و آخرین وضعیت زائران 
مکه در  ایرانی 
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تهران - ایرنا - فناوران یک شرکت دانش بنیان با تولید کنتور گاز هوشمند 
با دقت بالا در کشور، امکان مدیریت صحیح مصرف انرژی را فراهم کردند.

به گزارش گروه علم و آموزش ایرنا ، محمدرضا جعفری مدیرعامل شرکت 
کنترل گاز اکباتان درمورد تولید کنتورهای گاز با دقت بالا توسط متخصصان 
این شرکت دانش بنیان اظهار داشت: این محصول دانش بنیان در راستای 
نیاز کشــور به کنتورهای با دقت بالا و اراده شــرکت ملی گاز ایران برای 
هوشمند سازی کنتورهای مشترکان برای مدیریت مصرف تولید و تجاری 
سازی شده است.وی به هوشمندی و امکان دریافت تحلیل های دقیق جهت 
مدیریت مصرف گاز توسط این محصول اشاره کرد و افزود: کنتور هوشمند 
ساخت داخل، امکان قرائت از راه دور همه لوازم اندازه گیری گاز، آب و برق 
و پائین آوردن هزینه قرائت را به همراه دارد.این فناور قابلیت تشــخیص 
چرخش کنتور )تشخیص دستکاری(، سنسور دما با دقت ۰.۱ درجه سانتی 
گراد، دیجیتال، رنج وســیع دمایی ۴۰- تا ۱۲۵+، زمان پاسخ دهی کوتاه، 
مصرف بســیار پایین، برخورداری از صفحه نمایش گرافیکی LED قابلیت 
نمایش دو زبان فارسی و انگلیسی، قابلیت دریافت رمز عبور به منظور ورود 
به منوی تنظیمات، قابلیت باز و بســت شیربرقی در محل و یا از راه دور، 
قابلیت نمایش ۷۰ روز گاز را از ویژگی های منحصر به فرد و رقابتی کنتور 
هوشمند ســاخت ایران بیان کرد.جعفری ادامه داد: قابلیت نمایش میزان 
مصرف تصحیح شده، میزان مصرف تحت هشدار، رویدادها، حالت کنتور، 
وضعیت باتری، ساعت و تاریخ، قابلیت تشخیص باز شدن در، حافظه پایدار 
و حفظ داده ها با قطع برق به مدت ۲۰ سال برخورداری از ماژول هوشمند 
با عمر باتری بسیار بالا و ماژول مخابراتی مبتنی بر فناوری LoRa، قابلیت 
همخوانی با سایر بسترهای مخابراتی استاندارد IoT و سامانه یکپارچه نرم 
افزاری با قابلیت مدیریت از راه دور از دیگر ویژگی های کنتور هوشــمند 
تولیدی است.وی درباره نحوه ارتباط با این کنتور نیز اظهار داشت: از آنجایی 
که نوع و ویژگی های شبکه مخابراتی، وابسته به شرایط فیزیکی، جغرافیایی 
و نیازهای بهره بردار سیســتم است، کنسرســیوم شرکت های کنترل گاز 
اکباتان و آریا همراه ســامانه، قادر است با مهندسی شرایط و نیازهای هر 
 ،NB-IoT LoRa،پروژه، بسترهای مخابرتی متفاوتی را با استفاده از بسترهای
۳G/GPRS، ZigBee، WiFi، M-BUS، RS۴۸۵ و … جهت تبادل اطلاعات با 
سیســتم مرکزی، طراحی و پیاده سازی کند.مدیرعامل این شرکت دانش 
بنیان ادامه داد: شبکه مخابراتی NB-IoT یکی از جدیدترین فناوری های 
مخابراتی برای کاربردهای اینترنت اشــیاء است که دارای هزینه کم، برد 
بســیار زیاد و توان مصرفی بسیار کم اســت که وجود این مزیت ها باعث 
می شود برای بسیاری از کاربردهای IoT بر سایر تکنولوژی های مخابراتی 
ترجیح داده شود.جعفری همچنین گفت: در شهرک های بزرگ که موضوع 
مهم، مقرون به صرفه بودن طرح است، طراحی سیستم مخابراتی به نحوی 
که کمترین هزینه را به دنبال داشــته باشد بســیار حائز اهمیت است. از 
طرف دیگر، یک سیســتم مخابراتی نیاز به قابلیت اطمینان بالا در تبادل 
اطلاعات دارد. این کنسرسیوم به عنوان یکی از پیشروان صنعت IoT تلاش 
دارد کارآمدترین و مقرون بــه صرفه ترین راهکارها را در زمینه طراحی و 
پیاده سازی شبکه های مخابراتی جهت استفاده در شبکه های هوشمند ارائه 
دهد.وی به صرفه جویی ارزی قابل توجه حاصل از تولید کنتور هوشــمند 
اشاره کرد و افزود: سهم ارزبری در قطعات الکترونیک قابل توجه است و از 
آن جایی که بخش اصلی این محصولات، وارداتی هستند، تولید داخلی آن 
حدود ۵۰ درصد کاهش قیمت را نســبت به نمونه های وارداتی به همراه 
دارد.مدیرعامل شرکت کنترل گاز اکباتان مهم ترین ویژگی این محصول را 
جلوگیری از هک شدن این کنتورها و ایجاد نشدن مشکل در مسیر خدمات 
رســانی این سازمان ها به مشترکان ایرانی عنوان کرد و اظهار داشت: اخذ 
گواهی پدافند غیر عامل و افتا از دیگر ویژگی های این محصول به شــمار 
می رود. طراحی پلتفرم کنترل و مدیریت هوشمند کنتورهای گاز در کشور. 
کســب رتبه نخست وزارت نفت در تولید بار اولنصب کنتورهای هوشمند 
گاز با اولویت مشترکان پرمصرف. رونمایی از ۶ محصول دانش بنیان با حضور 
رییس صندوق نوآوری و شــکوفایی. جعفری درباره سهم این محصول از 
صرفه جویی های داخلی سرمایه های ملی هم گفت: قطعاً تولید این محصول 
در تیراژ بالا غیر از مزایای امنیتی و کاهش ۵۰درصدی بهای تمام شده، به 
حفظ بهتر سرمایه های انرژی کشور کمک می کند. وی به میزان اشتغال 
ایجاد شــده توسط شرکت کنترل گاز اکباتان اشاره کرد و افزود: در واحد 
کنتور در حال حاضر حدود ۱۲۰ نفر شاغل هستند و اگر بخش هوشمند نیز 
راه اندازی شود، حدود ۱۰۰ نفر نیز در آن به کارگیری خواهند شد. براساس 
گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، این 
فعال حوزه فناوری به نقش دســتگاه های بهره بردار در حمایت از تولیدات 
دانش بنیــان بار اول با راه کارهایــی از جمله تضمین خرید و یا اعطای وام 
هــای کم بهره از طریق صندوق ها و اعتبارات بانکی اشــاره کرد و یادآور 
شد: منابعی مانند تبصره ۱۶ و ۱۸ در قالب قوانین مختلف از جمله جهش 
تولید دانش بنیان، نقش اساسی در تولید این دست محصولات ایفا می کند.

دستاوردی دیگر از دانش بنیان های ایرانی؛

کنتور گاز هوشمند با قابلیت قرائت 
از راه دور و مدیریت مصرف انرژی 

ساخته شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

فریاد!!!

هامر برقی جنرال موتورز برای ارتش امریکا معرفی شد

دپارتمان دفاعی جنرال موتور )GMD(  طرح پیش تولید از شاسی بلند الکتریکی مخصوص ارتش را رونمایی کرده است. این خودروی برقی، نسخه ی ویژه از هامر EV محسوب 
می شود. طبیعتا بزرگ ترین خودروساز امریکا، قراردهای همکاری متعدد با ارتش امریکا دارد. در گروه جنرال موتورز، زیرمجموعه ای به نام GMD از اواسط قرن ۲۰ میلادی 
تاسیس شده است که مخصوص طراحی و تولید خودروهای نظامی است. علاوه بر محصولات مورد نیاز ارتش، تجهیز وسایل نقلیه برای پلیس نیز توسط GMD انجام می شود. 
انواع شورلت سیلورادو، کلرادو و تاهو ساخت GMD، هم اکنون در ارتش و پلیس امریکا فعال هستند. استفاده از خودروهای برقی با کاربری نظامی، به تازگی توسط دولتمردان 
ایالات متحده مطرح شده است. در ظاهر، کاستی هایی مثل سرعت شارژ و عدم دسترسی به منابع انرژی برق در شرایط جنگی، حضور مدل های الکتریکی در ارتش ها را 
مبهم جلوه می دهند؛ اما حضور خودروهای سبز در عملیات نظامی، نکات مثبت هم دارد. طبیعتا قرار نیست برقی ها به طور کامل جای گزینی احتراقی ها شوند؛ بلکه از این 

فناوری به عنوان ابزار جانبی برای مصارف خاص استفاده خواهد شد.

دوبرابر شدن پاداش تیم ها برای حضور در کوپاآمه ریکا
اتحادیه فوتبال آمریکای جنوبی از دوبرابر شدن پاداش تیم ها برای حضور در کوپاآمه ریکا خبر داد.به گزارش ایسنا، رقابت های کوپاآمه ریکا قرار است امسال در آمریکا برگزار 
شود و علاوه بر تیم های حاضر قاره آمریکای جنوبی، شش تیم از کونکاکاف و آمریکای شمالی نیز در این رقابت ها حاضر خواهند بود. بازی افتتاحیه ۲۰ ژوئن در استادیوم 
مرسدس بنز در آتلانتا بین آرژانتین و کانادا خواهد بود.اتحادیه فوتبال آمریکای جنوبی اعلام کرد قهرمان کوپاآمه ریکا ۱۶ میلیون دلار دستمزد به دست خواهد آورد. هر ۱۶ 
تیم نیز برای شرکت در این رقابت ها دو میلیون دلار درآمد کسب خواهد کرد. بنابراین مجموع جایزه این دوره از رقابت ها ۴۰ میلیون دلار خواهد بود که دو برابر بیشتر از 

دوره قبلی این رقابت ها در سال ۲۰۲۱ است. در دوره قبلی مجموع پاداش و جوایز اختصاص داده شده به تیم ها )۱۹.۵ میلیون دلار( بود.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب رودخانه مه آلود
کتاب رودخانه مه آلود و داســتان های دیگر شــامل ۱۴ داستان 
کوتاه از یک نویســنده ی توانای ژاپنی ســت که در آن ها می توان 
امتزاج روح ژاپنی با سبک غربی را نظاره کرد. شاید این داستان ها 
دریچه ای بودند برای پیدایش نویسندگان بزرگ نسل کنونی ژاپن. 
دوپو کونیکیدا نویسنده ی ژاپنی که اطلاعات بسیار کمی از ابتدای 
زندگی او در دسترس اســت، طبق پذیرفته شده ترین گفته ها در 
سال ۱۸۷۱ متولد شد. تجربیات ابتدایی او از زیستن در دل روستا 
و هم زیستی با عناصر طبیعت در شکوفایی قلمش نقش به سزایی 
داشــت و همان طور که بعدها در آثارش نمایان شــد نوشتارش 
همواره بازتاب دهنده ی پیوند ناگسســتنی روحش با طبیعت بود. 
دوپو همانند بسیاری از جوانان هم عصرش در ابتدا راهی توکیو شد 
و با پیمودن و آزمودن خود در چندین رشته از جمله حقوق و زبان 
انگلیسی تلاش کرد تا جاه طلبیش را ارضا کند، اما این نوشتن بود 
که همواره در مسیر سرنوشت، او را به سوی خود می کشید. آنچه 
امروز ما از زندگی این نویســنده می دانیم به طور کامل در کتابی 
با نام »آن روزها« که زندگینامه ی دوپوست و ژوئن ۱۹۰۶ منتشر 
شــد، آمده است. در ابتدای کتاب رودخانه مه آلود ناشر انگلیسی حدود چهل صفحه از تجربیات زندگی دوپو نوشته است. اینکه 
چگونه نویسنده شد و چگونه تقریبا در تمام آثارش از تجربیات خود برای نوشتن داستان استفاده کرده است. خواندن این چهل 
صفحه علاوه بر اینکه شــما را با خاستگاه جهان بینی و سرگذشت نویسنده آشنا می کند، خود همانند داستانی کوتاه و پرکشش 
از عمر کوتاه اما پرمایه ی دوپو کونیکیداســت. آنچه در نهایت در خاطر خواننده می ماند تصویر بی تکراری از دل داســتان هایش 
است. پسرکی کندذهن که می خواست پرواز کند، پیرمرد قایقرانی که صدایش را گم کرده بود، پسری که با یک کتاب خودسازی 
توانســت رشد کند و موفق شود و آن مردم فراموش نشــدنی تصاویری هستند که این نویسنده ی ژاپنی با قلم خود به زیباترین 
وجه آن ها را بر بوم خاطرتان نقاشــی می کند.سبک ناتورالیستی اکثر داستان ها به شما یادآور می شود که باید خواننده ای صبور 
باشید. این کتاب را به دو دسته از خوانندگان پیشنهاد می کنم. یکی آن هایی که به داستان کوتاه علاقه دارند و دیگری کسانی که 
شناخت هرچند مختصری از ادبیات ژاپن و عناصر آن دارند. امیدوارم از خواندن این مجموعه داستان خاطرات شیرین و تصاویر 

به یاد ماندنی در ذهنتان باقی بماند.

دیوید لینچ 
دیوید لینــچ را می توانیم یکی از بهترین کارگردان های حال 
حاضر جهان بدانیم. این فیلمســاز بزرگ، با آثار خود ما را به 
دنیایی عجیب و غریب می بــرد. او جامعه را تکه تکه کرده و 
ســپس از درون به آن می نگرد. او با کمک عناصر ســوررئال 
دنیــای درونی شــخصیت هایش را کاوش می کنــد. دنیای 
فیلم هــای لینچ منطــق خــودش را دارد و از قوانین رویاوار 
خــودش پیروی می کند. تنها با نگاهی به کارنامه دیوید لینچ 
می توانیم با اطمینان بگوییم که او باید جایگاهی در فهرست 
بهتریــن کارگردانان جهان داشــته باشــد. اگرچه فیلم های 
لینچ موفقیت بزرگی در گیشــه کسب نکرده اند ولی همیشه 
محبوب منتقدان و فیلم دوســتان بوده اند. در سال ۲۰۰۳ در 
یک نظرســنجی که از منتقدان فیلم در سراســر دنیا توسط 
روزنامه گاردین انجام گرفت، دیوید لینچ به عنوان بزرگ ترین 
فیلم ســاز زندهٔ دنیا برگزیده شد.]۱[ فیلم های وی پر است 
از نمادهای سورئالیســتی، ســکانس های رؤیاگونه و نظایر آن. وی در نقاشی و مجسمه سازی و موسیقی نیز آثاری دارد. 
وی فیلم های هشت و نیم )فدریکو فلینی(، سانست بلوار )بیلی وایلدر(، تعطیلات موسیو اولیو )ژاک تاتی(، پنجره عقبی 
)آلفرد هیچکاک(، این یک هدیه است )نورمن زد مک لئود(، آپارتمان )بیلی وایلدر(، جاده )فدریکو فلینی(، لولیتا )استنلی 
کوبریک(، جادوگر شــهر از )ویکتور فلمینگ(، اشتروشک )ورنر هرستوگ( و سرگیجه )آلفرد هیچکاک( را محبوب ترین 
فیلم های زندگی خود نام برد. لینچ در خانواده ای از طبقه متوسط در میزولا، مونتانا زاده شد. بیشتر دوران کودکی وی در 
مسافرت در ایالات متحده سپری شد تا زمانی که برای تحصیل نقاشی به آکادمی هنرهای زیبای پنسیلوانیا در فیلادلفیا 
رفت و در آن جا به ســاختن فیلم های کوتاه روی آورد. وی ســپس به لس آنجلس، کالیفرنیا رفت و در آن جا اولین فیلم 
بلند خود کله پاک کن، اثری سوررئال در ژانر ترسناک را ساخت که به فیلمی کالت بدل گشت. لینچ می گوید که کارهای 
او از بسیاری جهات بیشتر به فیلمسازان اروپایی شبیه است تا آمریکایی؛ وی باور دارد که بیشتر فیلم هایی که »روح را 
به هیجان و رقص می آورند« متعلق به کارگردانان اروپایی بوده اند. وی فیلمسازانی مانند استنلی کوبریک، فدریکو فلینی، 
ورنر هرتســوک و ژاک تاتی را تحســین می کند. او همچنین اظهار کرده که فیلم سان ست بلوار بیلی وایلدر و لولیتای 

کوبریک از فیلم های مورد علاقه او هستند.

فرهنگ

با برگزاری رویداد »پتروفن« شرکت های دانش بنیان با حدود 
۲۳۰ نیاز صنعت پتروشــیمی در ۷ حوزه آشنا می شوند تا 
نیازهای این حوزه از سوی فناوران کشور بومی سازی شود.به 
گزارش ایسنا، رضا سلطانعلی زاده در نشست خبری رونمایی 
از پوســتر رویداد پتروفن، با بیان اینکه این رویداد با شعار 
»پتروشیمی در مسیر نوآوری« برگزار می شود، افزود: رویداد 
پتروفن از ۱۲ تا ۱۴ آذر ماه در سالن همایش های بین المللی 
صدا و سیما با هدف تقدیر از شرکت های دانش بنیان فعال 
در حوزه نفت و فناوری برگزار می شود.وی با بیان اینکه این 
رویداد فناورانه با دو رویکرد برگزار می شــود؛ رویکرد اول را 
»هم افزایی بین دستگاه ها« و رویکرد دوم را »برقراری ارتباط 
بین شــرکت های دانش بنیان و احصــاء نیازهای فناورانه« 
ذکر کرد و یادآور شــد: این رویداد به دنبال اقتصادی کردن 
محصولات و فناوری های شــرکت های دانش بنیان فعال در 
حوزه پتروشیمی اســت و هلدینگ خلیج فارس به عنوان 
بزرگترین شرکت بورسی کشور، می تواند به مثابه یک بازار 
بزرگ برای این شــرکت ها عمل کند.سلطانعلی زاده معرفی 
محصولات مرتبط با نیازهای حوزه پتروشــیمی تولیدشده در شرکت های دانش بنیان به شرکت های هلدینگ را از مزایای حضور 
شــرکت های دانش بنیان در این رویداد نام برد و خاطر نشــان کرد: برگزاری پنل های تخصصی از دیگر برنامه های جنبی رویداد 
پتروفن اســت. این پنل ها با رویکردهای عرضه ظرفیت شــرکت های دانش بنیان و پتانسیل های آن و الزامات و نحوه همکاری با 
هلدینگ خلیج فارس همراه خواهد بود.دستیار معاون علمی رئیس جمهوری در حوزه توسعه بازار اقتصاد دانش بنیان و دبیر رویداد 
»پتروفن« در نشست رونمایی، گفت: ۹ هزار و ۲۸۰ شرکت دانش بنیان در زیست بوم فناوری فعالیت دارند که بیش از ۱۰ درصد 
از این شرکت ها در حوزه پتروشیمی فعالیت می کنند.در این نشست همچنین حسن نشان زاده، معاون کسب و کار و برنامه ریزی 
یکی از شرکت های بخش خصوصی فعال در حوزه پتروشیمی، اظهار کرد: اسناد بالادستی ما بر حمایت از شرکت های دانش بنیان 
و قدرتمند شدن آنها تاکید دارد و ما باید خود را به اهداف و چشم اندازهای مندرج در افق ۱۴۰۴ نزدیک تر کنیم؛ چرا که از نیروی 

انسانی، دانش و فناوری در حد مطلوبی برخوردار هستیم. 

دانش بنیان ها در جریان ۲۳۰ نیاز حوزه 
پتروشیمی قرار می گیرند
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